
Zápis z výroční členské schůze ČSCHMS 
 

Skalský Dvůr 3.10.2006 
 
 
 Výroční členskou schůzi zahájil a řídil Jan Hořák – místopředseda svazu, přivítal 
všechny přítomné a jmenovitě hosty (ing. Veleba – prezident AK, ing. Kloud – předseda 
Svazu zpracovatelů masa, ing. Lukášek – MZe, ing. Růžička – ředitel ČPI, ing. Hřeben – 
ČMSCH a.s., ing. Poláček a ing. Michal – Zväz chovateľov masového dobytka Slovenská 
republika). 
 Schůze byla v souladu se stanovami řádně svolána, projednávané materiály byly 
rozeslány všem členům před k prostudování.  

Řádný program schůze byl doplněn na návrh Karla Šeby o bod: jmenování čestných 
členů a o zařazení příspěvku Ing. Veleby, prezidenta Agrární komory, mezi body pracovního 
jednání. Program schůze byl jednomyslně schválen. Schůze následně probíhala dle 
schváleného programu. 
1. prezentace – na VČS bylo řádně pozváno celkem 537 řádných a 79 zájmových členů. 

VČS se zúčastnilo dle prezenční listiny 89 řádných a 9 zájmových členů. Prezenční 
listina je součástí zápisu. 

2. zahájení – Jan Hořák seznámil s průběhem schůze a projednávanými body 
3. volba komisí   mandátová: Svatek 
     návrhová: Chládek, Gergela, Chytil 
     zapisovatel: Šilarová 

ověřovatel: Šedová, Válek 
členové komisí byli jednomyslně schváleni 

4. zpráva o činnosti svazu: velmi obsáhlou zprávu přednesl předseda Karel Šeba. 
Pracovalo se na nové metodice kontroly užitkovosti a nové metodice odchovu 
plemenných býků. Kluby pracovaly na ŠP, řádech PK na naplnění novely zákona o 
šlechtění a plemenitbě. Proběhly již dva výběry plem. býků: předvedeno 769, vybráno 
594 – 77%. Byl dán do provozu reklamační řád při výběre býků a řešeny první 
reklamace. Personálně je svaz beze změn. V tomto účetním období proběhlo několik 
výstav: 5.výstava ČSCHMS v Letňanech spolu s Angus Forem, TechAgro Brno, Litomyšl. 
K. Šeba velmi kladně zhodnotil vysokou úroveň svazového Zpravodaje. Výsledky KU 
jsou vytištěny a propagační materiály též. Všechny dostupné dotace byly řádně čerpány. 
Podíleli jsme se na legislativě: Plemenářský zákon, Ozdravovací program IBR. Plemenné 
hodnoty budou k dispozici čtvrtletně na  webových stránkách a ve Zpravodaji. Nová tvář 
webových stránek. Ředitel Kamil Malát se účastnil konference v Berlíně, kde přednesl 
příspěvek na téma masný skot v ČR. Proběhl svazem pořádaný seminář k otázkám 
ekonomiky chovu masného skotu. Čeká nás příprava světového kongresu charolais. 
Členská schůze zprávu schválila. 
Kompletní zpráva je přílohou zápisu. 

5. zpráva o hospodaření svazu v hospodářském roce 2005/2006: s vyrovnaným 
hospodářským výsledkem přednesl ředitel svazu K.Malát. Zpráva schválena. Kompletní 
zpráva je přílohou zápisu. 

6. zpráva revizní komise: za komisi přednesl V. Jungwirth. Zpráva schválena. Kompletní 
zpráva je přílohou zápisu. 

7. návrh činnosti svazu na další období: opět v pěti okruzích přednesl ředitel  svazu K. 
Malát. Návrh přijat všemi přítomnými. Kompletní zpráva je přílohou zápisu. 

8. návrh rozpočtu na hospodářský rok 2006/2007: Vyrovnaný rozpočet přednesl ředitel  
svazu a VČS byl schválen. Kompletní zpráva je přílohou zápisu. 

9. návrh na zrušení členství: přednesl  ředitel svazu K. Malát. Jedná se o zájmové členy, 
kteří neuhradili v řádném termínu členský příspěvek. Schváleno všemi přítomnými. 
Jmenný seznam je součástí usnesení. 

10.  udělení čestného členství: řídil předseda Karel Šeba 
výbor navrhl členskému shromáždění jmenování třech kandidátů: 



Ing. Josef Dufka  („otec masného svazu“) 
  Ing. František Skořepa („šlechtitel“) 
  Ing. Václav Teslík („výzkumník“) 
11. vystoupení prezidenta AK Ing. Veleby: situace je v současné době nepřehledná. 

Rozpočet státu není dořešen, čerpání dotací z EU nezajištěno. Přímé platby 
zabezpečeny  jen na 58,29 % (75%). Listopadové platby ve výši 2 mld na TOP-UP 2006 
nejsou aktivovány. Stanovisko AK: - prosadit přímé platby na rok 2007 - 75%, 
v nejkrajnějším případě organizování protestů – je potřeba něco udělat. Doporučení 
svazu pokračovat v konferencích o hovězím mase a v medializaci svazu. „Považuji 
ČSCHMS za významnou součást AK.“ 

12. návrh úpravy Stanov, jednacího a organizačního řádu ČSCHMS v návaznosti na novelu 
plemenářského zákona: přednesl předseda K. Šeba. Postupně se prošly všechny 
paragrafy a připomínky. Stanovy byly po schválené připomínce v § 10 (byly vypuštěny 
písm. e a f) schváleny, 1 hlas se zdržel. Jednací a organizační řád schválen beze změn.  
Sazebník poplatků ČSCHMS byl projednán a schválen, tak jak byl navrhnut. 
Sazebník poplatků plemenných knih byl po rušné diskuzi schválen s tím, že bod 3. 
(poplatek za zápis zvířat do PK) vstoupí v planost dnem vyhlášení Grémiem předsedů 
rad PK. Ostatní body zůstávají tak, jak byly navrženy. 
Na projednávání dokumentů uvedených pod tímto bodem dohlížela notářka JUDr. 
Hornyšová. Stanovy, jednací a organizační řády stejně jako sazebník ČSCHMS a 
sazebník plemenných knih vstupují v platnost dne 1.1.2007. 

13. vystoupení hostů: 
- Ing. Lukášek – poděkoval svazu za spolupráci při tvorbě novely zákona č. 154 o 

šlechtění a plemenitbě. 
- Ing. Růžička – zákon č. 154 dává chovatelům volnost a zodpovědnost. Toto však 

bude kontrolováno, neboť 95% chovatelů má nedostatky v dodržování tohoto zákona. 
Kontrolní body: 1. registr chovatele, 2. označení zvířete, 3. průvodní list zvířete, 4. 
ústřední evidence. U masného skotu budou probíhat častější kontroly nad 
dodržováním zákona týkající se přirozené plemenitby (používání tzv. „černých“ býků). 

- Ing. Kloud – musíme společně působit na zákazníka, na názor konečného 
spotřebitele. 

- Ing. Poláček – slovenský svaz má 140 členů  
14. diskuze:  

- K. Šeba: Asociace soukr. Zemědělců podala žádost na MZe o navýšení prémiových 
práv na KBTPM. Návrh na podporu této iniciativy svazem byl přijat a na návrh Ing. 
Nedbala dán do usnesení schůze. 
- M.Šusta: připomněl, dát možnost chovatelům zapsat na jednu ušní známku potřebné 
chovatelské údaje – bude řešeno s Ing.Lukáškem a svazem. 
- Z pléna: účastníci VČS děkují  pracovníkům svazu za profesionální zvládnutí schůze a 
čestným členů přejí mnoho zdraví a těší se na další setkávání s nimi. 

15. návrh na usnesení:  přednesl Ing. Chládek, usnesení bylo jednomyslně schváleno. 
16. závěr: ve 14,35 hod poděkoval předseda svazu Karel Šeba všem přítomným za účast a 

schůzi zakončil. 
 
 
Na Skalském Dvoře 3.10.2006 
 
 
 
 
 
Zapsal: H. Šilarová      Ověřili: Ing.M. Válek, M. Šedová 
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Návrh usnesení  z Výroční členské schůze Českého svazu chovatelů masného 
skotu konané  dne  3. října 2006 ve Skalském dvoře. 

 
 

I. Výroční členská schůze bere na vědomí : 
 

1. Zprávu o činnosti svazu za hospodářský rok 2005/2006 
2. Zprávu o hospodaření svazu za hospodářský rok 2005/2006 
3. Zprávu revizní komise 
4. Vystoupení hostů 
 

II. Výroční členská schůze schvaluje : 
 

1. Návrh rozpočtu na hospodářský rok 2006/2007 
2. Zrušení členství dle § 8 stanov těmto členům: 

- paní Kmínková Anna 
- pan Ing. Kubernát Jiří 
- pan Kurš Karel 
- pan Kyncl Rostislav 
- pan Ing. Pavlíček 
- pan Raab Václav 
- pan Strachota Miroslav 
- pan Ing. Stýblo Pavel 
- pan Turek Jiří 
- pan Šindler Zdeněk 
- Střední zemědělská škola v Humpolci 

                                 s účinností od  dnešního dne. 
3. Návrh plánu činnosti svazu na období 2006/2007 
4. Udělení  čestného členství těmto pánům: 

- pan  Ing. Dufka 
- pan Ing. Skořepa 
- pan Ing. Teslík 

5. Návrh změny stanov svazu s účinností od 1.1.2007 
6. Návrh změny sazebníku poplatků ČSCHMS s účinností od 1.1.2007 
7. Návrh změny sazebníku poplatků plemenných knih s účinností od 1.1.2007 

s tím, že poplatek 50,-- Kč za zápis zvířete do plemenné knihy bude uplatněn 
až na základě rozhodnutí grémia předsedů plemenných knih. 

8. Přechodné období pro registraci řádného členství v souladu s novými 
stanovami od 1.1.2007 do 31.12.2007. 

 
III. Výroční členská schůze ukládá : 

 
1.  Výbor svazu prostřednictvím ředitele svazu zpracuje a připraví návrh         
      financování svazu v případě zásadní změny dotační politiky státu. 
2. Výbor svazu jmenuje odpovědnou osobu za organizaci a profinancování   

Světového kongresu plemene Charolais v roce 2008. 
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3. Připojení ČSCHMS k interpelaci Asociace soukromých zemědělců vůči Mze   
s tím, aby Mze otevřelo v Bruselu jednání o navýšení prémiových práv na 
krávy bez tržní produkce mléka pro Českou republiku. 

                                           
 

 
 

     Ve Skalském dvoře  dne  3. října 2006                                   Ing. Ivo Chládek 
                                                                                                předseda  návrhové komise 

 
 



Zpráva revizní komise ČSCHMS 
 

Revizní komise ČSCHMS se od poslední VČS, konané 5.10.2005, sešla jednou, a to 
22.9.2006. Na tomto jednání byla provedena kontrola účetních dokladů v sídle firmy, 
zpracovávající účetnictví pro Svaz, u p. Evy Šelepové v Brodcích. Předseda RK je pravidelně 
zván na jednání Výboru Svazu, kterých se osobně nebo v zastoupení účastní. Revizní komise 
na minulé VČS navrhla do usnesení opatření k odstranění nedostatků v účetnictví. 
K dnešnímu dni můžeme konstatovat, že tyto nedostatky byly odstraněny. Jednalo se o 
správnost vyplňování a podepisování cestovních dokladů určených k proplácení, označování 
akcí spojených s výměnou valut, zpracováním sestavy základních prostředků a DKP 
v majetku Svazu a provázání s účetnictvím. V případě zpracování limitů pro užívání 
služebních telefonů zůstal sytém stejný, tj. schválený limit pro Svaz, který za uplynulé účetní 
období nebyl předkročen. Vlastní kontrolou účetních dokladů za účetní období 05/06 nebylo 
zjištěno závažných nedostatků a nedostatky z minulé kontroly, jak už jsem uváděl, byly 
odstraněny. Navíc oproti minulému zdaňovacímu období je zpracována Vnitropodniková 
směrnice pro zdaňovací období 2006. 
Od poslední VČS nebyl RK dán podnět k řešení nějakého problému či stížnosti. Výbor na 
svých jednáních vždy zvolil takový postup, kterým případné rozpory nebo stížnosti vyřešil 
bez zásahu RK. Jednalo se především o kauzu OPB Cunkov ohledně smlouvy a poplatků, p. 
Dalibora Hanese o výjimku umístění pl býčků na odchovnu a vyřazení zvířat ŠZP Nový Jičín 
z Národní výstavy v Letňanech. 
Revizní komise kladně hodnotí přístup Výboru a jím pověřených pracovníků Svazu ke 
zpracování návrhu změn  Stanov svazových předpisů v souladu s platnou právní 
legislativou. Současné platné stanovy a svazové předpisy obsahují nedostatky a nejsou mezi 
sebou provázány tak, aby se v některých případech navzájem nevylučovaly. Proto pracovní 
skupina pověřená výborem zpracovala návrh změn těchto dokumentů, které po odsouhlasení 
výborem budou projednány na dnešní VČS. 
Revizní komise po zvážení celkové finanční situace a způsobu financování Svazu navrhuje 
dát do usnesení z dnešního jednání následné ustanovení: 

1) Výbor Svazu, prostřednictvím ředitele, zpracuje a připraví návrh na financování Svazu 
v případě zásadní změny dotační politiky státu. 

2) Výbor jmenuje odpovědnou osobu za organizaci a profinancování Světového kongresu 
plemene Charolais, konaném v srpnu 2008, kterého je Svaz spolupořadatelem. 

Děkuji za pozornost 
 

Za revizní komisi předseda 
        Ing. Václav Jungwirth 
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